
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 182 - Forslag til Lov om afgift af CO2e-emissioner fra kvoteomfattede sek-

torer (emissionsafgiftsloven). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 3 af 14. maj 2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Steffen W. Frølund (LA). 

 

Jeppe Bruus 

/ Kathrine Waage 

  

16. maj 2024 
J.nr. 2022 - 14171 
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L 182 - endeligt svar på spørgsmål 3
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Har ministeren tænkt sig at imødekomme den store bekymring om bl.a. forsyningssikker-

hed og tab af konkurrenceevne, som en bred vifte af aktører, herunder Dansk Offshore, 

Dansk Metal, Dansk Industri m.fl., giver udtryk for i høringssvarene, og udarbejde et æn-

dringsforslag, således der efter hollandsk forbillede indføres en prisreguleringsmekanisme, 

som inkluderer et prisloft på det samlede afgiftsniveau? 

 

Svar 

Lovforslaget gennemfører dele af Aftale om grøn skattereform for industri mv. 2022. Aftaleparti-

erne har med aftalen indført en bundpris, der kan træde i kraft, hvis EU's kvotehandels-

marked ikke leverer som forventet. Bundprisen skal sikre, at der opnås den skønnede CO2-

reduktion. Det sikrer, at der skabes et stabilt prissignal for virksomhederne.  

 

Ændring af CO2-afgiften, herunder en bundpris, besluttes i forbindelse med genbesøgene 

af aftalen, der er fastsat i 2023, 2026 og 2028.  

 

I aftalen indgår ikke en prisreguleringsmekanisme i form af et loft over afgiften på baggrund 

af sammenhæng til kvoteprisens udvikling.  

 

Jeg har derfor ikke tænkt mig at fremsætte et ændringsforslag, der indebærer et sådant loft 

over emissionsafgiften, i forbindelse med behandlingen af lovforslaget i Folketinget.  
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